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Eftersendelse af høringssvar fra Forbrugerrådet vedrørende tilladelse til 

markedsføring af chia frø (Salvia hispanica) som en ny fødevareingrediens

Forbrugerrådet har efter høringsfristen udløb fremsendt høringssvar vedrørende tilladelse til 
markedsføring af chia frø (Salvia hispanica) som en ny fødevareingrediens. 

Forbrugerrådet anfører, at i forbindelse med markedsføringen af chia-frø, mener man, at dette 
kun skal kunne ske, hvis brød indeholdende chiafrø tydeligt allergimærkes. Forbrugerrådet 
anfører, at som det fremgår af EFSA’s udtalelse, er det ikke muligt at få et videnskabeligt 
svar på problematikken, men der er sandsynlighed for, at peanut- og sesam-allergiker vil 
kryds-reagere på chia-frø. 

Forbrugerrådet anfører endvidere, at chia-frø er ukendte i Danmark, og det kan ikke antages, 
at sesam- og peanut-allergikere er opmærksomme på dette problem. For disse kan det have 
meget alvorlige konsekvenser- hvis de reagerer på frøene.

Der er oversendt grundnotat om sagen til Folketingets Europaudvalg den 15. juni 2009. 

Der henvises i øvrigt til besvarelsen af FLF spørgsmål nr. 403 (alm. del) fra Folketingets 
Fødevareudvalg.


